Famous People of Belarus

There are many famous people in our republic. Among them you can find the names of politicians and public figures, intellectuals and scientists, heroes of war and labour, sportsmen and artists. 

First of all I'd like to mention the name of our outstanding national writers Yanka Kupala and Yakub Kolas. They created a new Belarusian Literature and a Belarusian literatury language. Both are considered to be the classics of Belorusian literature. These names are followed by a number of other well-known writers and poets, such as K.Krapiva, Chorny, Brovka, Shamyakin, Tank, Bykov, Korotkevich, Gilevich, Loyka, Adamovich known both in our country and abroad. Their works are translated into many European languages. 

Many Minsk streets are named after the Balarusian writers. 

The cultural life of Belarus has always been very interesting and varied. Among the leading composers of the present centure were Tikotsky, Aladov, Bogatyrov, Smolsky. Other well-known composers of the older generation include Pukst, Lukas, Luchenok, Alovnikov, etc. 

Many prominent names in the history of Belarus of the 20th century are connected with the two main events, the Second World War and space exploration. The Belarusians fought heroically defending their Motherland. But we are especially proud of the heroes of the last war: K.Zaslonov, E.Osipova, N.Gastello, V.Talalikhin, the defenders of Brest Fortess and many others. In the family of cosmonauts there are also two Belarussians, A.Kovalyonok and P.Klimuk. 

At the present day time, the time of revolution of values, it's difficult to find heroes especially among politicians. Time will put everything in its place and give everybody his due. But one thing is obvious: great times are created by great men. Their names are sure to become history whatever it may be. 

Перевод текста: Famous People of Belarus

В нашей республике есть много известных людей. Среди них Вы можете найти названия политических деятелей и общественных деятелей, интеллигенции и ученых, герои войны и труда, спортсменов и художников. 

Прежде всего я хотел бы упомянуть название наших выдающихся национальных авторов Янки Капалы и Якаба Коласа. Они создали новую Белорусскую Литературу и Белорусский literatury язык. Оба, как полагают, являются классикой литературы Belorusian . Эти названия сопровождаются множеством других известных авторов и поэтов, типа K.Krapiva, Chorny, Brovka, Shamyakin, Резервуара, Бикова, Korotkevich, Gilevich, Loyka, Adamovich, известный и в нашей стране и за границей. Их работы переведены на многие европейские языки. 

Много Минских улиц названы в честь авторов Balarusian. 

Культурная жизнь Белоруссии всегда была очень интересна и различна. Среди ведущих композиторов подарка centure были Tikotsky, Аладовым, Богатировым, Smolsky. Другие известные композиторы старшего поколения включают Pukst, Люкаса, Luchenok, Аловникова, и т.д. 

Много видных названий в истории Белоруссии 20-ого столетия связаны с двумя главными событиями, Второй Мировой войной и исследованием космоса . Belarusians боролся с героически защитой их Родины. Но мы особенно гордимся героями последней войны: К.Заслонов, Э.Озипова, N.Gastello, V.Talalikhin, защитники Брестского Fortess и многих других. В семье космонавтов есть также два Белоруса, A.Kovalyonok и P.Klimuk. 

В наши дни время, время революции ценностей, трудно найти героев особенно среди политических деятелей. Время поместит все в его место и даст каждому его должное. Но одна вещь очевидна: большие времена созданы большими мужчинами. Их названия уверены, чтобы стать историей вообще, это может быть.

